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Verksamhetsuppföljning vuxenutbildning 
november 2024  

Förslag till beslut 
Arbetsmarknadsnämnden beslutar 

1. att lägga ärendet till handlingarna.  

 

Ärendet 
Enligt arbetsmarknadsnämndens verksamhetsplan och budget 2024 – 2026 sker en 
fördjupad uppföljning per verksamhetsområde och delverksamhet per mars, per 
augusti samt i årsbokslut. Verksamhetsuppföljning av vuxenutbildningen sker vid 
nämndens sammanträde i mars, augusti och november.  
 
Bilaga 1 till ärendet utgör verksamhetsuppföljning av nämndens vuxenutbildning per 
november 2024 och innehåller bland annat en beskrivning av övergången till utökad 
SFI-undervisning i kommunal regi och verksamhetsplanering för SFI inför 2025. 
Nämnden beslutade i maj att avsluta upphandlingen av SFI-undervisningen som 
Hermods AB tidigare har ansvarat för, vilket innebär att SFI-eleverna övergår till 
kommunens egen regi från den 1 januari 2025.  

Beredning 

Ärendet har beretts av arbetsmarknadsförvaltningen.  

Föredragning 

Bilaga 1 till ärendet utgör verksamhetsuppföljning av nämndens vuxenutbildning per 
november 2024 och innehåller bland annat en beskrivning av övergången till utökad 
SFI-undervisning i kommunal regi och verksamhetsplanering för SFI inför 2025. 
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Nämnden beslutade i maj att avsluta upphandlingen av SFI-undervisningen som 
Hermods AB tidigare har ansvarat för, vilket innebär att SFI-eleverna övergår till 
kommunens egen regi från den 1 januari 2025. Förberedelserna pågår för att ta emot 
dessa elever, vilket innebär både en ökad elevvolym och en omstrukturering av 
kommunens SFI-verksamhet. Rekryteringen av nödvändig personal, inklusive lärare, 
en biträdande rektor, administrativ personal och en studie- och yrkesvägledare, pågår 
för fullt. Arbetsplatser har inventerats, och en ombyggnation vid UJC Boländerna har 
godkänts för att skapa fler arbetsplatser för lärare, inklusive inspelningsstudior för 
fjärrundervisning. 

Inför 2025 planeras ett flexibelt undervisningsupplägg med en kombination av 
klassrums- och fjärrundervisning, där kvällsundervisningen utökas och lördagskurser 
kan komma att införas. En enkät bland Hermods nuvarande SFI-elever visar ett tydligt 
önskemål om fjärrundervisning kvällstid, med viss efterfrågan även på dag- och 
helgundervisning. Den kommande överlämningen från Hermods till kommunens egen 
verksamhet är en central fråga, och arbetet fokuserar på att skapa god kontinuitet för 
eleverna via SFI-mottagningen. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt med föreliggande förslag till beslut. 
 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad den 7 november 2024. 
• Bilaga 1 Verksamhetsuppföljning vuxenutbildning november 2024 
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Verksamhetsuppföljning vuxenutbildning 
november 2024 
Övergång till utökad SFI-undervisning i kommunal regi och 
verksamhetsplanering för SFI inför 2025  
I maj i år beslutade nämnden att avbryta upphandlingen av SFI-undervisning, som för 
närvarande bedrivs av Hermods AB. Från och med 1 januari 2025 kommer samtliga SFI-
elever att övergå till kommunens egen regi efter en kartläggning. Vissa elever kan dock 
välja att läsa SFI vid folkhögskolor, exempelvis på Biskops Arnö, eftersom även dessa 
kan erbjuda SFI-utbildning. 

Under perioden januari till augusti 2024 uppgick antalet SFI-elever till 2 658, och 
andelen som studerar i egen regi har ökat jämfört med samma period föregående år. 
Detta beror på att kommunen slutade använda en extern leverantör under hösten 
2023. Fram till augusti 2024 studerade 53 procent av eleverna i egen regi och 47 
procent hos externa leverantörer, medan motsvarande siffror för 2023 var 49 procent i 
egen regi och 51 procent externt. 

Kommunens SFI-verksamhet erbjuder ett brett utbud av specialanpassade SFI-kurser, 
inklusive kombinerade yrkes- och SFI-kurser, svenska för yrkesutbildade inom medicin 
och pedagogik, SFI för synskadade, yrkesinfärgad SFI, SFI för föräldralediga samt SFI 
bas med stöd i olika basämnen och modersmål. För elever som är nya i Sverige erbjuds 
även samhällsorientering parallellt med SFI-studierna. 

Förberedelser pågår för att ta emot nya elever från Hermods i januari, vilket innebär en 
betydande ökning av antalet elever inom den kommunala SFI-verksamheten, särskilt 
vid UJC Boländerna. Den 21 oktober 2024 hade Hermods 654 inskrivna SFI-elever, 
varav vissa kommer att ha avslutat sina studier innan årsskiftet, medan nya elever 
kontinuerligt skrivits in. Det sista intaget på Hermods skedde i oktober. 

Rekryteringsprocessen är igång och en annons för lärartjänster avslutades den 6 
oktober. Intresset har varit stort, med 140 ansökningar, och cirka 20 kandidater är nu 
aktuella för intervju. Kommunen planerar att anställa både tillsvidareanställda och 
tidsbegränsade vikarier för att täcka bland annat föräldra- och tjänstledigheter, och 
bedömer att 10–12 tjänster kommer att behövas. Rekrytering pågår även för en 
biträdande rektor, en skoladministratör och en studie- och yrkesvägledare. 

En inventering av arbetsplatser har genomförts, och det finns möjlighet att skapa 
ytterligare tio arbetsplatser vid UJC Boländerna. En offert för ombyggnation har 
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inkommit och accepterats, men färdigställandedatum är ännu inte fastställda. Även 
behovet av inspelningsstudior för digitala undervisningsinsatser har kartlagts. 

Schema för 2025 är under planering och färdigställande, och de nya SFI-eleverna 
kommer att prioriteras utifrån tillgängligt utrymme. För att möta behovet utökas 
kvällsundervisningen med två kvällar i veckan, och UJC Boländerna planerar att prova 
undervisning på lördagar. 

Skolledningen har träffat SFI-mottagningen, som genomfört en enkät bland nuvarande 
Hermods-elever. Majoriteten av eleverna önskar fjärrundervisning kvällstid, men det 
finns även intresse för undervisning på dagtid och helger. För att möta dessa behov 
planeras en blandning av klassrumsundervisning och fjärrundervisning. Enkäten 
visade att 39 elever föredrar undervisning på helgen i första hand, och ytterligare 59 
kan tänka sig helgundervisning om de inte får sitt förstahandsval infriat. 

En central del av arbetet framöver blir att säkerställa en god överlämning från Hermods 
för att skapa kontinuitet för eleverna. Överlämningen kommer att hanteras genom SFI-
mottagningen. 
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